



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

Saint Mary Coptic Orthodox Church East Brunswick, NJ

مسابقه صوم العذراء 2019 Saint Mary Competition 2019

Name:

Phone:

Address:

آخر ميعاد لتسليم الأجابات هو يوم السبت 22 سبتمبر 2019
في أجتتماع العائلة المقدسة و للأباء الكهنة

**All answers must be submitted by 22 September 2019
at The Holy Family Meeting and to the church Fathers**

برجاء أشتراك كل الاسرة في الأجابة. ورقة أجابة واحدة للأسرة

Each family should submit ONE set of answers

أكتب الأيات و الشواهد في كل الأجابات

لا تزيد الإجابة عن برجراف واحد مع الالتزام بالمساحة بالمتاحة

Answer should not be more than one paragraph



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

أكتب الآيات و الشواهد في كل الأجابات

من سفر الامثال From book of Proverbs

1. اكتب اية (آيات) من العهد الجديد بنفس المعنى
Pro 27:18 مَنْ يَحْمِي تِينَةَ يَأْكُلُ ثَمَرَتَهَا وَحَافِظُ سَيِّدِهِ يُكْرَمُ.

Write a verse(s) from the New Testament that has the same meaning:

Whoever keeps the fig tree will eat its fruit; So he who waits on his master will be honored.
Proverbs 27:18 NKJV

2. اكتب اية (آيات) من العهد الجديد بنفس المعنى
Pro 28:24 السَّالِبُ أَبَاهُ أَوْ أُمَّهُ وَهُوَ يَقُولُ: «لَا بَأْسَ» فَهُوَ رَفِيقٌ لِرَجُلٍ مُخْرِبٍ.

Write a verse(s) from the New Testament that has the same meaning:

Whoever robs his father or his mother, And says, "It is no transgression," The same is companion to a destroyer. Proverbs 28:24 NKJV

3. اكتب اية يذكر فيها الاب و الابن و الثالث القدس

Write a verse showing the Father, the son, and the Holy Spirit signifying the Holy Trinity.

4. قال بولس الرسول في رسالة العبرانيين لان الذي يحبه الرب يؤدبه عب 12: 6
أكتب اية من سفر الامثال بنفس المعنى

For whom the Lord loves He chastens, And scourges every son whom He receives".
Hebrews 12:6 NKJV

Write a verse(s) from book of Proverbs with the same meaning

5. قال السيد المسيح
الإنسان الصالح من كنز قلبه الصالح يخرج الصلاح لو 6: 45
أكتب اية من سفر الامثال بنفس المعنى

Jesus Christ said

A good man out of the good treasure of his heart brings forth good; and an evil man out of the evil treasure of his heart brings forth evil. For out of the abundance of the heart his mouth speaks. Luke 6:45 NKJV

Write a verse(s) from the book of Proverbs with the same meaning



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:

Phone:

Address:

6. حك 9: 9 ان معك الحكمة العليمة باعمالك والتي كانت حاضرة اذ صنعت العالم وهي عارفة ما المرضي في عينيك والمستقيم في وصاياك
اكتب ايه من سفر الامثال ايه بنفس المعنى

And with you is wisdom, who is familiar with your works, and who was nearby when you were made the world, and who knows what is pleasing to your eyes, and who is guided by your teaching. Wisdom 9: 9

Write a verse(s) from the book of Proverbs with the same meaning

7. قال المسيح متى قدموكم امام ملوك و ولاه لا تهتموا بما تقولون لانكم تعطون فما وحكمة لا يستطيع مقاوموكم ان يعاندوها أو يقاوموها
هات من سفر الامثال ايه بنفس المعنى

Luk 21:15-16 For I will give you a mouth and wisdom which all your adversaries shall not be able to gainsay nor resist. (16) And you shall be betrayed also by parents and brothers and kinsmen and friends. And they will cause some of you to be put to death.

Write a verse(s) from the book of Proverbs with the same meaning

8. قال في سفر الامثال
أَمْثَالٌ 14:12 و 16: 25 تُوجَدُ طَرِيقٌ تَظْهَرُ لِلإِنْسَانِ مُسْتَقِيمَةً ، وَعَاقِبَتُهَا طَرِيقُ الْمَوْتِ.
اكتب ايه من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

There is a way that seems right to a man, But its end is the way of death. Proverbs 14:12

There is a way that seems right to a man, But its end is the way of death. Proverbs 16:25

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

9. اكتب ايه من سفر الامثال عن من الذى تكون أيامه شقية

Write verse from book of Proverbs on who will have evil days

From book Joshua son of Sirach من سفر يشوع بن سيراخ

10. كيف وصف الحكمة فى الأصحاح الأول

How does he describe wisdom in the first chapter?



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

11. قال يوحنا الله محبه .
1Jo 4:8 وَمَنْ لَا يُحِبُّ لَمْ يَعْرِفِ اللَّهَ، لِأَنَّ اللَّهَ مَحَبَّةٌ.
1Jo 4:16 وَأَنْحُنْ قَدْ عَرَفْنَا وَصَدَقْنَا الْمَحَبَّةَ الَّتِي لِلَّهِ فِينَا. اللَّهُ مَحَبَّةٌ، وَمَنْ يَنْبُتْ فِي الْمَحَبَّةِ يَنْبُتْ فِي اللَّهِ وَاللَّهُ فِيهِ.
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

He who does not love does not know God, for God is love. I John 4:8 NKJV
And we have known and believed the love that God has for us. God is love, and he who abides in love abides in God, and God in him. I John 4:16 NKJV
Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

12. سى 5: 13 كن سريعا في الاستماع وكثير التاني في احارة الجواب
اكتب اية من العهد الجديد بنفس المعنى

Be meek when you listening to a word, so that you may understand. And offer a true response in wisdom. Sirach 5: 13
Write a verse(s) from the New Testament with the same meaning

13. قال المسيح
Joh 14:9 قَالَ لَهُ يَسُوعُ: «أَنَا مَعَكُمْ زَمَانًا هَذِهِ مُدَّتُهُ وَلَمْ تَعْرِفْنِي يَا فِيلِبُّسُ! الَّذِي رَأَيْتَنِي فَقَدْ رَأَى الْآبَ فَكَيْفَ تَقُولُ أَنْتَ أَرْنَا الْآبَ؟
اكتب ايه من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

Jesus said to him, “Have I been with you so long, and yet you have not known Me, Philip? He who has seen Me has seen the Father; so how can you say, ‘Show us the Father?’ John 14:9 NKJV
Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

14. قال بولس الرسول في رومية
Rom 12:15 وَبُكَاءَ مَعَ الْبَاكِينَ.
اكتب ايه من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى
Rejoice with those who rejoice, and weep with those who weep. Romans 12:15 NKJV
Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

15. قال بولس الرسول لان محبة المال اصل لكل الشرور 1تى 6: 10
اكتب اية من يشوع بن سيراخ بنفس المعنى
For the love of money is a root of all kinds of evil, I Timothy 6:10 NKJV
Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:

Phone:

Address:

16. قال بولس الرسول مخلوقين في المسيح يسوع لأعمال صالحة قد سبق الله فاعدها لكي نسلك فيها اف: 2: 10
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

For we are His workmanship, created in Christ Jesus for good works, which God prepared beforehand that we should walk in them. Ephesians 2:10 NKJV

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

17. قال السيد المسيح يا غبي في هذه الليلة تطلب نفسك منك لو 12: 20
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

But God said to him, 'Fool! This night your soul will be required of you; then whose will those things be which you have provided?'

Luke 12:20 NKJV

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

18. قال اشعيا رداء البر كساني اش 61: 10
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

For He has clothed me with the garments of salvation, Isaiah 61:10 NKJV

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

19. في الامثال الشعبيه من عمود الى عمود يحلها المعبود. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى
Said on common (popular) proverbs "From here to there God will change everything"
Provide a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach that God resolve every thing
quiklywith the same meaning

20. قال في سفر الامثال عن الخطية طرحت كثيرين جرحى وكل قتلها اقوياء.
أَمْثَلٌ 7:26 لِأَنَّهَا طَرَحَتْ كَثِيرِينَ جَرَحَى، وَكُلُّ قَتْلَاهَا أَقْوِيَاءُ .
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن كيف تقتل الخطية الإنسان

For she has cast down many wounded, And all who were slain by her were strong men.
Proverbs 7:26 NKJV

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach showing how sin kills us as humans.

21. يشوع بن سيراخ سال سؤال في سى 22: 15
من يجعل حارسا لقمي وخاتما وثيقا على شفتي لنلا اسقط بسببهما ويهلكني لساني
اكتب اجابته بأية من سفر المزامير

Jushoa, the son of Sirach asked this question



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

Who will provide a keeper to my mouth and reliable seal over my lips, so that I will not fall because of them, and so that my tongue does not destroy me. Sirach 22: 33
Provide the answer from the book of Psalms.

22. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن ان المسيح مشى على موج البحر
Provide an example from the book of Joshua son of Sirach where Christ walked on water.

23. قال السيد المسيح تعالوا الى يا جميع المتعبين و الثقيلى الاحمال وانا اريحكم
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى
Mat 11:28 Come to Me all you who labor and are heavy laden, and I will give you rest.
Provide an example from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning.

24. اكتب ايه من سفر يشوع بن سيراخ عن من له الحياة الأبدية
Provide a verse(s) from book Joshua son of Sirach about how there will be eternal life

25. قال ارميا في المراثى
طَيْبٌ هُوَ الرَّبُّ لِلَّذِينَ يَتَرَجَّوْنَهُ، لِلنَّفْسِ الَّتِي تَطْلُبُهُ. جَيِّدٌ أَنْ يَنْتَظِرَ الْإِنْسَانُ وَيَتَوَقَّعَ بِسُكُوتٍ خَلَّاصَ الرَّبِّ.
مَراثي إرميا AVD26-3:25
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن ماذا يفعل الرب للذين يرجوه
The Lord is good to those who wait for Him, To the soul who seeks Him. Lamentations 3:25
NKJV
Write a verse(s) from book of Joshua son of Sirach about what God will do to those who wait on Him

26. قال السيد المسيح
اجْعَلُوا الشَّجَرَةَ جَيِّدَةً وَثَمَرَهَا جَيِّدًا، أَوْ اجْعَلُوا الشَّجَرَةَ رَدِيئَةً وَثَمَرَهَا رَدِيئًا، لِأَنَّ مِنَ الثَّمَرِ تُعْرَفُ الشَّجَرَةُ . يَا
أَوْلَادَ الْآفَاعِي ! كَيْفَ تَقْدِرُونَ أَنْ تَتَكَلَّمُوا بِالصَّالِحَاتِ وَأَنْتُمْ أَشْرَارٌ؟ فَإِنَّهُ مِنْ فَضْلَةِ الْقَلْبِ يَتَكَلَّمُ الْفَمُ . الْإِنْسَانُ
الصَّالِحُ مِنَ الْكَنْزِ الصَّالِحِ فِي الْقَلْبِ يُخْرِجُ الصَّالِحَاتِ، وَالْإِنْسَانُ الشَّرِيرُ مِنَ الْكَنْزِ الشَّرِيرِ يُخْرِجُ الشَّرُورَ. وَلَكِنْ
أَقُولُ لَكُمْ: إِنَّ كُلَّ كَلِمَةٍ بَطَالَةٍ يَتَكَلَّمُ بِهَا النَّاسُ سَوْفَ يُعْطُونَ عَنْهَا حِسَابًا يَوْمَ الدِّينِ . لِأَنَّكَ بِكَلَامِكَ تَتَبَرَّرُ وَبِكَلَامِكَ
تُدَانُ.» متى AVD37-12:33
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى
Jesus Christ said “ Mat 12:33-37 Either make the tree good and its fruit good, or else make the tree corrupt and its fruit corrupt; for the tree is known by its fruit. (34) Offspring of vipers! How can you, being evil, speak good things? For out of the abundance of the heart the mouth speaks. (35) A good man out of the good treasure of the heart brings out good things; and an evil man out of the evil treasure brings out evil things. (36) But I say to you that every idle word, whatever men may speak, they shall give account of it in the day of

مسابقه صوم السيده العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

judgment. (37) For by your words you shall be justified, and by your words you shall be condemned. Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

27. يقول المثل الطيور على اشكالها تقع - اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

The proverb said "The similar birds gathered together"

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

28. فَقَالَ الرَّبُّ لِقَايَيْنَ: «لِمَاذَا اَعْتَضْتَ؟ وَلِمَاذَا سَقَطَ وَجْهُكَ؟ اِنْ اَحْسَنْتَ اَفْلا رَفَعُ؟ وَاِنْ لَمْ تُحْسِنْ فَعِنْدَ الْبَابِ خَطِيئَةٌ رَابِضَةٌ، وَالْإِيكُ اشْتَبَاهَهَا وَأَنْتَ تَسُوذُ عَلَيْهَا.» اَلتَّكْوِينُ 4:6-7
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

So the Lord said to Cain, "Why are you angry? And why has your countenance fallen? If you do well, will you not be accepted? And if you do not do well, sin lies at the door. And its desire is for you, but you should rule over it". Genesis 4:6-7 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

29. قال السيد المسيح
Mat 6:15 وَاِنْ لَمْ تَغْفِرُوا لِلنَّاسِ زَلَّاتِهِمْ لَا يَغْفِرَ لَكُمْ اَبُوكُمْ اَيْضًا زَلَّاتِكُمْ.
Mar 11:26 وَاِنْ لَمْ تَغْفِرُوا اَنْتُمْ لَا يَغْفِرُ اَبُوكُمْ الَّذِي فِي السَّمَاوَاتِ اَيْضًا زَلَّاتِكُمْ.»
اكتب آيات من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

Jesus Christ said

But if you do not forgive men their trespasses, neither will your Father forgive your trespasses. Matthew 6:15 NKJV

But if you do not forgive, neither will your Father in heaven forgive your trespasses". Mark 11:26 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

30. قال ايوب «اِنْ كُنْتُ قَدْ جَعَلْتُ الذَّهَبَ عَمْدَتِي ، اَوْ قُلْتُ لِلْاَبْرِيح: اَنْتَ مُتَكَلِّي. اِنْ كُنْتُ قَدْ فَرِحْتُ اِذْ كَثُرَتْ ثَرَوَاتِي وَاَنَّ يَدِي وَجَدْتُ كَثِيرًا. اِنْ كُنْتُ قَدْ نَظَرْتُ اِلَى النُّورِ حِينَ ضَاءَ ، اَوْ اِلَى الْقَمَرِ يَسِيرًا بِاَلْبِهَاءِ ، وَعَوِي قَلْبِي سِرًّا ، وَلَمْ يَدِي فَمِي ، فَهَذَا اَيْضًا اِثْمٌ يُعْرَضُ لِلْقَضَاءِ ، لِأَنِّي اَكُونُ قَدْ جَحَدْتُ اَللَّهَ مِنْ فَوْقُ.»
أَيُوبُ 24:31-28AVD

اكتب آيات من سفر يشوع بن سيراخ عن من يسعى وراء الذهب و من هو الغنى الذى طوبه

"If I have made gold my hope, Or said to fine gold, ' You are my confidence'; If I have rejoiced because my wealth was great, And because my hand had gained much; If I have observed the sun when it shines, Or the moon moving in brightness, So that my heart has



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

been secretly enticed, And my mouth has kissed my hand; This also would be an iniquity deserving of judgment, For I would have denied God who is above. Job 31:24-28 NKJV

Provide an excerpt from the book of Joshua son of Sirach that has a similar meaning to the reference above from Job.

31. قال الاباء كن اخا بين ابناءك - اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

There is a saying among the church fathers that says: Fathers be like brothers between your sons. Provide a reference from the book Joshua son of Sirach with a similar meaning

32. فَتَفَرَّسَ بُولُسُ فِي الْمَجْمَعِ وَقَالَ: «أَيُّهَا الرِّجَالُ الْإِخْوَةُ، إِنِّي بِكُلِّ ضَمِيرٍ صَالِحٍ قَدْ عَشْتُ لِي إِلَى هَذَا الْيَوْمِ.»
أَعْمَالُ الرَّسُلِ 1:23AVD

الكتب من سفر يشوع بن سيراخ كيف يكون الضمير صالح

Then Paul, looking earnestly at the council, said, “Men and brethren, I have lived in all good conscience before God until this day”.

Acts 23:1 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son or Sirach on how to be of good of conscience.

33. قال الرب لارميا «فَمُ أَنْزَلَ إِلَى بَيْتِ الْفَخَّارِيِّ وَهَنَّاكَ أَسْمَعُكَ كَلَامِي.» فَتَنَزَّلْتُ إِلَى بَيْتِ الْفَخَّارِيِّ، وَإِذَا هُوَ يَصْنَعُ عَمَلًا عَلَى الدُّوَلَابِ. فَفَسَدَ الْوَعَاءُ الَّذِي كَانَ يَصْنَعُهُ مِنَ الطِّينِ بِيَدِ الْفَخَّارِيِّ، فَعَادَ وَعَمِلَهُ وَعَاءً آخَرَ كَمَا حَسُنَ فِي عَيْنِي الْفَخَّارِيِّ أَنْ يَصْنَعَهُ. «أَمَا أَسْتَطِيعُ أَنْ أَصْنَعَ بِكُمْ كَهَذَا الْفَخَّارِيِّ يَا بَيْتَ إِسْرَائِيلَ، يَقُولُ الرَّبُّ؟ هُوَذَا كَالطِّينِ بِيَدِ الْفَخَّارِيِّ أَنْتُمْ هَكَذَا بِيَدِي يَا بَيْتَ إِسْرَائِيلَ. إِرْمِيَا 6:4-18:2AVD

اكتب ايات من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

“Arise and go down to the potter’s house, and there I will cause you to hear My words.”

Then I went down to the potter’s house, and there he was, making something at the wheel.

And the vessel that he made of clay was marred in the hand of the potter; so he made it again into another vessel, as it seemed good to the potter to make.

Jeremiah 18:2-4 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning.

34. قال الاباء الفراغ و الراحة تجعل العقل معمل الشيطان - اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

Church fathers have said that those who are constantly not occupied will be a breeding ground for the devil to occupy their thoughts. Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

35. اكتب اية (ايات) من سفر يشوع بن سيراخ عن انواع القتل

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach about a different kind of killing.

36. اكتب آيات من سفر يشوع بن سيراخ عن كيف تقدم ذبيحة مرضية للرب

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach about how to offer an acceptable gift to God. .

37. قال الرب تَحْفَظْ عِيدَ الْفَطِيرِ . تَأْكُلْ فَطِيرًا سَبْعَةَ أَيَّامٍ كَمَا أَمَرْتُكَ فِي وَقْتِ شَهْرِ أَبِيبَ ، لِأَنَّهُ فِيهِ خَرَجْتَ مِنْ مِصْرَ .
وَلَا يَظْهَرُوا أَمَامِي فَارْغِينِ . الْخُرُوجُ AVD23:15
اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

You shall keep the Feast of Unleavened Bread (you shall eat unleavened bread seven days, as I commanded you, at the time appointed in the month of Abib, for in it you came out of Egypt; none shall appear before Me empty. Exodus 23:15 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning

38. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن دفتر المحاسبة

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach about an accounting book.

39. قال بولس الرسول لِأَنَّ أُمُورَهُ غَيْرَ الْمَنْظُورَةِ تَرَى مِنْذُ خَلْقِ الْعَالَمِ مُدْرَكَةً بِالْمَصْنُوعَاتِ ، فُذِرَتْهُ أَلْسَرْمَدِيَّةَ
وَلَا هَوْنَهُ ، حَتَّى إِنَّهُمْ بِلا عَذْرِ . رُومِيَّةَ AVD1:20
اكتب آيات من سفر يشوع بن سيراخ بنفس المعنى

For since the creation of the world His invisible attributes are clearly seen, being understood by the things that are made, even His eternal power and Godhead, so that they are without excuse, Romans 1:20 NKJV

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach with the same meaning



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

40. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن من هو الذى يبشر بالتوبة اجيال بعده

Write a verse(s) from the of Joshua son of Sirach about who was (offer Repentance) preaching of repentance to the generations to come.

41. اكتب ايه من سفر يشوع بن سيراخ عن من هو الجاهل الذى كسر قلب يشوع بن سيراخ و لماذا

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach about who the king who stained his legacy. Also provide a reason as to why his legacy was stained.

42. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن من هو الملك السفيفه سخيف الرأى

Give a verse from the book of Joshua son of Sirach about the prudence king.

43. قال يشوع بن سيراخ عن ايليا أنه انزل نار من السماء 3 مرات

سى 48: 3 و قام ايليا النبي كالنار وتوقد كلامه كالمشعل. بعث عليهم الجوع وبغيرته ردهم نفرا قليلا. اغلق السماء بكلام الرب وانزل منها نارا ثلاث مرات
اكتب الآيات التى حدث فيها ذلك

By the word of the Lord he close the heavens and he brought down from the heaven fire three times Sirah 48: 3 ,

Provide the verse that showed this happening.



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

44. قال يشوع بن سيراخ عن البشع أنه بعد موته جسده تنبأ وبعد موته صنع أعمال عجيبة سي 48: 14-15
اكتب الآيات التي تؤيد ذلك

And after death, his body prophecies.in his life he gives great portnets, and in death he wrought mierical

Provide the verse that showed this happening.

45. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ عن من هو الكاهن الذى كان يسكب دم العنب

Provide a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach the priest who poured the blood of grapes.

46. اكتب اية من سفر يشوع بن سيراخ يدعوا فيها الاب ابو ربي

Write a verse(s) from the book of Joshua son of Sirach calling the The Lord “Father of my Lord”

47. من سفر يهوديت من كانت نظرته سببا في موته

Who died as a result of lusting after a woman.. Provide and answer using a verse from the book of Judith.

48. من سفر الجامعه اكتب اية توضح لماذا امتلاء قلب الإنسان بالشر

Write a verse from the book of Ecclesiastics explaining why man`s heart is filled with evil (wickednes)?

من سفر الحكمة From Book Wisdom of Solomon

49. اكتب اية عن لماذا خلق الله البشر

Write verse explaining why God created man (human)



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

50. من سفر الحكمة نبوة عن صلب المسيح وبعض أحداثها

Write a verse(s) from the Book Wisdom of Solomon regarding a prophecy about Christ's crucifixion and some of its events

51. يقول الكاهن في القداس يا الله العظيم الابدى الذى خلق الانسان على غير فساد و الموت الذى دخل إلى العالم
بجسد ابليس
اكتب اية من سفر الحكمة بهذا المعنى

O God, the Great, the Eternal, who formed man in incorruption, and death, which entered into the world through the envy of the devil,

Write a verse(s) from the book Wisdom of Solomon with the same meaning

52. قال السيد المسيح لتلاميذه تجلسون انتم ايضا على اثني عشر كرسيًا وتدينون اسباط اسرائيل الاثني عشر مت
28: 19
اكتب اية من سفر الحكمة بهذا المعنى

Mat 19:28 And Jesus said to them, Truly I say to you that you who have followed Me, in the regeneration, when the Son of Man shall sit in the throne of His glory, you also shall sit on twelve thrones, judging the twelve tribes of Israel.

Write a verse(s) from the book Wisdom of Solomon with the same meaning

53. كثيرا نتساءل لماذا يموت البعض في سن مبكرة اكتب الإجابة من سفر الحكمة
People may question why someone might die at an early age. Provide the verses that addresses this concern from the book Wisdom of Solomon.

54. من سفر الحكمة اكتب اية عن ماذا فعلت الجموع بعد موت المسيح وكذلك نبوة عن قيامة المسيح و ماذا حدث
لحراس القبر



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

Write a prophetic verse(s) from the book Wisdom of Solomon about what the crowd did after Christ's death and about his resurrection and the tomb's guards.

55. في سفر دانيال جاء

حتى تعلم أن العلي متسلط في مملكه الناس و يعطيها من يشاء دا 4: 25
اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Dan 4:25 until you know that the Most High rules in the kingdom of men, and gives it to whomever He will.

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning. Write the verse from book Wisdom of Solomon

56. في سفر الرؤيا

Rev 3:20 هَنَذَا وَأَقِفْ عَلَى الْبَابِ وَأَقْرَعِ. إِنْ سَمِعَ أَحَدٌ صَوْتِي وَفَتَحَ الْبَابَ، أَدْخُلْ إِلَيْهِ وَأَتَعَشَّى مَعَهُ وَهُوَ مَعِي.

اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Rev 3:20 Behold, I stand at the door and knock. If anyone hears My voice and opens the door, I will come in to him and will dine with him and he with Me.

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning.

57. قال السيد المسيح

Joh 14:15 «إِنْ كُنْتُمْ تُحِبُّونَنِي فَاحْفَظُوا وصَايَايَ

Joh 14:21 الَّذِي عِنْدَهُ وَصَايَايَ وَيَحْفَظُهَا فَهُوَ الَّذِي يُحِبُّنِي وَالَّذِي يُحِبُّنِي يُحِبُّهُ أَبِي وَأَنَا أُحِبُّهُ وَأُظْهِرُ لَهُ ذَاتِي».

Joh 15:10 إِنْ حَفِظْتُمْ وَصَايَايَ تَبْتَلُونَ فِي مَحَبَّتِي كَمَا أَنِّي أَنَا قَدْ حَفِظْتُ وَصَايَا أَبِي وَأَنْبُتُ فِي مَحَبَّتِهِ.

اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Jesus Christ Said

Joh 14:15 If you love Me, keep My commandments.

Joh 14:21 He who has My commandments and keeps them, he it is who loves Me. And he who loves Me shall be loved by My Father, and I will love him and will reveal Myself to him.

Joh 15:10 If you keep My commandments, you shall abide in My love, even as I have kept My Father's commandments and abide in His love.

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning.

مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

58. من سفر الحكمة اكتب ايه عن الثالوث القدوس

Write a verse from the book Wisdon of Solomon about the holy trinity.

59. من أفواه الاطفال هيأت سبحا
Psa 8:2 من أفواه الأطفال والرضع أسست حمداً بسبب أضدادك لتسكيت عدو ومُنْتَقِم.
Mat 21:16 وقالوا له: «أَتَسْمَعُ مَا يَقُولُ هَؤُلَاءِ؟» فَقَالَ لَهُمْ يَسُوعُ: «نَعَمْ! أَمَا قَرَأْتُمْ قَطُّ: مِنْ أَفْوَاهِ الْأَطْفَالِ
وَالرُّضَعِ هَيَّاتُ تَسْبِيحاً؟»
اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Psa 8:2 Out of the mouths of babes and sucklings You have ordained strength, because of ones vexing You, to cause the enemy and the avenger to cease.

Mat 21:16 And they said to Him, Do you hear what these say? And Jesus said to them, Yes, have you never read, "Out of the mouth of babes and sucklings You have perfected praise?"

Write a verse from the book Wisdon of Solomon with a similar meaning.

60. فى رسالة كورونثوس الاولى
لم تصيبكم تجربة الا بشرية لكن الله امين الذى لا يدعكم تجربون فوق ما تستطيعون بل سيجعل مع التجربة
ايضا المنفذ لتستطيعوا أن تحتملوا 1 كو 13 : 10
اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

1Co 10:13 No temptation has taken you but what is common to man; but God is faithful, who will not allow you to be tempted above what you are able, but with the temptation also will make a way to escape, so that you may be able to bear it.

Write a verse from the book Wisdon of Solomon with a similar meaning.

61. متى جاء ذاك (الروح القدس) فهو يبكت العالم على خطية وعلى بر وعلى دينونة يو 16 : 8
اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Joh 16:8 And when that One comes, He will convict the world concerning sin, and concerning righteousness, and concerning judgment.

Write a verse from the book Wisdon of Solomon with a similar meaning.

62. من سفر الحكمة اكتب اية تشرح لماذا الله يطرد الأمم من أما بنى إسرائيل مرة واحدة بل قليلا قليلا
Exo 23:30 قَلِيلًا قَلِيلًا اطْرُدْهُمْ مِنْ أَمَامِكَ أَلَى أَنْ تَنْتَمِرَ وَتَمْلِكَ الْأَرْضَ.
Deu 7:22 وَلَكِنَّ الرَّبَّ إِلَهَكَ يَطْرُدُ هَؤُلَاءِ الشُّعُوبَ مِنْ أَمَامِكَ قَلِيلًا قَلِيلًا. لَا تَسْتَطِيعُ أَنْ تُفْنِيَهُمْ سَرِيعًا لِئَلَّا تَكْثُرَ
عَلَيْكَ وَحُوشُ الْبَرِّيَّةِ.

Exo 23:30 By little and little I will drive them out from before you, until you have increased, and inherit the land.

Deu 7:20 And Jehovah your God will send the hornet among them, until the ones who are left, and who hide themselves from you, are destroyed.

Write a verse from the book Wisdon of Solomon with a similar meaning.



مسابقه صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

63. قال الاباء لا خلاص خارج الكنيسة
اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

The fathers said "There is no salvation outside the church"

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning.

64. من سفر الحكمة لماذا دخلت عبادة الأصنام الى العالم

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning.

65. اكتب اية من سفر الحكمة بنفس المعنى

Rom 9:21 أَمْ لَيْسَ لِلخَرَّافِ سُلْطَانٌ عَلَى الطِّينِ أَنْ يَصْنَعَ مِنْ كُتْلَةٍ وَاحِدَةٍ إِنَاءً لِلْكَرَامَةِ وَآخَرَ لِلْهَوَانِ؟

Rom 9:21 Does not the potter have power over the clay, from the same lump to make one vessel to honor and another to dishonor?

Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning.

66. في سفر الحكمة قال عن علامة الخلاص قد نصبها الرب لشعبه

حك 16: 6 لم يستمر غضبك الى المنتهى بل انما اقلقوا الى حين انذارا لهم ونصبت لهم علامة للخلاص
تذكرهم وصية شريعتك

فكيف ذكزت في سفر العدد و انجيل يوحنا.

wisdom 16:6 But they were troubled for a small season, that they might be admonished, having a sign of salvation, to put them in remembrance of the commandment of thy law.

Give a verse from the book of Numbers as well as the Gospel of St. John with a similar message.



مسابقة صوم السيدة العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

67. اكتب اية من الحكمة بنفس المعنى

Psa 139:7 أَيْنَ أَذْهَبُ مِنْ رُوحِكَ وَمِنْ وَجْهِكَ أَيْنَ أَهْرُبُ؟

Psa 139:7 Where shall I go from Your Spirit? Or where shall I flee from Your presence?
Write a verse from the book Wisdom of Solomon with a similar meaning

68. اكتب اية من سفر التثنية و أنجيل متى و أنجيل لوقا بنفس المعنى

حك 16: 26 لكي يعلم بنوك الذين احببتهم ايها الرب ان ليس ما تخرج الارض من الثمار هو يغذو الانسان
لكن كلمتك هي التي تحفظ المؤمنين بك

Wisdom 16:26 That thy children, O Lord, whom thou lovest, might know, that it is not the growing of fruits that nourisheth man: but that it is thy word, which preserveth them that put their trust in thee.

Provide verses from the books of Deuteronomy, Mathew, and Luke with similar meanings.

69. اكتب اية من سفر أشعياء بنفس المعنى

حك 19: 9 و رتعوا كالخيل ووثبوا كالحملان مسبحين لك ايها الرب مخلصهم

Wisdom 19:9 For they went at large like horses, and leaped like lambs, praising thee, O Lord, who hadst delivered them.

Provide a verse from the book of Isaiah with a similar meaning.

70. ماذا قال سفر الحكمة عن عمل الحكمة مع آدم؟

Write a verse from the book Wisdom of Solomon about wisdom did for Adam.

71. ماذا قال سفر الحكمة عن عمل الحكمة مع قايين؟

Write a verse from the book Wisdom of Solomon about wisdom did for Cain.

72. من سفر استير اكتب اية (آيات) توضح لماذا مردخاي لم يسجد لهامان



مسابقه صوم السيده العذراء مريم
2019



Name:
Address:

Phone:

Write a verse(s) from the book of Esther explaining why Mordecai did not bow nor worship Haman.

73. من سفر دانيال من حكم عليها ظلما بالموت ولكن الرب أنقذها و في أي أصحاب

Write a verse from the book of Daniel showing who was sentenced to death, but was delivered by God.

74. من سفر دانيال من الذى قتل حيوان بغير سيف ولا عصا و في أي أصحاب

Who killed an animal without using a sword or rod in the book of Daniel?

75. من سفر دانيال من الذى ذهب من ارض بهذا الى بابل ورجع فى نفس اليوم و لماذا ذهب و في أي أصحاب

Who in the book of Daniel went from the land of Judea to Babylon and returned in the same day?

76. أين ذكر الهوس الثالث في الكتاب المقدس

Where in the Bible is the 3rd Hosse mentioned?